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Obec Hrušky má připravenu projektovou dokumentaci 
včetně všech územních a stavebních povolení na výstavbu 
sportovního hřiště u základní školy. V současné době očeká-
váme informaci, zda jsme byli úspěšní při získání dotace z Mi-
nisterstva pro místní rozvoj.  Realizace by měla proběhnout 
v letošním roce.

Připravované investiční akce 
Sportovní areál Hrušky

Projekt řeší novostavbu sportovně-relaxačního areálu, 
jehož součástí je oplocení, zpevněné, sportovní a dopadové 
plochy, vybavení areálu mobiliářem, sportovním vybavením a 
osvětlením. Dále je předmětem projektu řešení přístupového 
chodníku podél oplocení areálu s úpravou veřejného osvětle-
ní a přeložka části veřejného vodovodu.

Ve stejné fázi je připravena taktéž výstavba hasičské zbrojnice. Momentálně čekáme na vyhlášení vhodných dotačních 
programů, jako jeden ze zdrojů fi nancování, o který se hodláme ucházet.

Hasičská zbrojnice
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Na základě vydaného souhlasu s udržovacími pracemi 
připravujeme celkovou rekonstrukci rybníku na Zahajce. 
Vypracovaná projektová dokumentace řeší odbahnění 
(odstranění dnových sedimentů) včetně obnovy břehové-
ho opevnění a opravy výpustného zařízení. I zde očekává-
me vyhlášení vhodných dotačních titulů.

Revitalizace rybníka na Zahajce
Začátkem roku byla dokončena projektová doku-

mentace na parkoviště u mateřské školy. Nyní pro-
bíhají povolovací procedury na příslušných úřadech. 
Výstavba by mohla být zahájena v druhé polovině 
letošního roku.

Parkoviště u mateřské školy

V rámci přípravy výstavby chráněného bydlení pro seniory vám představujeme první vizualizaci vypracované studie. 
Jedná se o jednu z variant, jak by mohla stavba vypadat.

Chráněné bydlení pro seniory

Rada obce schválila:
• cenovou nabídku pana Chlubny na bourací práce domu 

č. p. 60 na ulici Hlavní a přilehlých hospodářských budov 
na pozemcích p. č. 113 a 114 včetně odvozu na uložiště 
suti. Předpokládaná cena je 135 000,- Kč bez DPH, bez 
poplatku za uložení sutě a dalších poplatků

• pronájem pozemku p. č. 124 na ulici Na zahajce 
• smlouvu č. 014330046121/001 o zřízení věcného břeme-

ne ve prospěch fi rmy E.ON Distribuce a. s. na pozemcích 
p. č. 1037/3 za účelem místění distribuční soustavy – ka-
belové vedení NN pro stavbu s názvem „Hrušky, Sklepní, 
příp. k NN Klimeš K1063

• věnovat vyhlášeným fotbalistům roku za obec Hrušky 
(Jakubu Klenkovi a Michalu Blinkalovi) dárkovou pou-
kázku do Sportisima

• záměr prodeje pozemku p. č. 166 o výměře 1741 m2, 

Informace ze zasedání rady a zastupitelstva obce

který se nachází v lokalitě za dráhou.
• cenovou nabídku fi rmy Climax Vsetín a.s. na pořízení ža-

luzií do tělocvičny ZŠ 

Rada obce zamítla:
• zamítá žádost MUDr. Pospíchala o zrušení věcného bře-

mene na pozemku p. č. 91/2, který je v jeho vlastnictví. 
Věcné břemeno zde bylo zřízeno v roce 1996 a spočívá 
v přístupu pro opravu inženýrských sítí do mateřské ško-
ly. Šetřením bylo zjištěno, že přes pozemek je vedeno 
plynové potrubí do kotelny MŠ.  
Rada obce projednala:

• informaci o konání plesu Regionu Podluží dne 26. 1. 2018 
v Ladné a požádala přítomné o účast

• informaci o připravovaném cyklovýletu Regionu Podluží 
dne 27. 4. 2018.

Zasedání rady 9. 1. 2018
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• rada obce udělila souhlas pro společné územní a staveb-
ní řízení pro akci VTL Plynovod MORAVIA – sklad trubek 
Hrušky na pozemku p. č. 2110/7 s dodržením podmínky 
uzavření třístranné dohody o kompenzaci ušlého zisku fi r-
mě Forest - AGRO s.r.o. Hrušky, která má pozemek v pro-
nájmu

• rada obce Hrušky v souvislosti se změnou školského záko-

Zasedání rady 23. 1. 2018
na rozhodla, že konkurzy na nové ředitele MŠ a ZŠ v obci 
Hrušky nebudou vyhlášeny a dosavadní ředitelky budou od 
1. 8. 2018 pokračovat ve výkonu svých funkcí

• rada obce Hrušky doporučuje zastupitelstvu obce ke 
schválení prodloužení termínu předložení oznámení o uží-
vání stavby na pozemku p. č. 1566/65 v lokalitě Zahajka 
do 30. 6. 2018.

Rada obce schválila:
• záměr prodeje pozemku p. č. 239 o výměře 96 m2 v 

ulici Na rybníčku
• smlouvu o provedení hudební produkce u příležitos-

ti oslavy Dne matek 12. 5. 2018

Rada obce zamítla:
• prodej části pozemku p. č. 1566/47 v lokalitě Za-

hajka z důvodu plánovaného rozšíření výstavby ro-
dinných domků v této lokalitě

Rada obce vzala na vědomí:
• informaci o riziku navýšení nákladů za odpadové 

hospodářství obcí v důsledku navýšení skládkova-
cích poplatků

Zasedání rady 13. 2. 2018
Rada obce projednala:

• navýšení příspěvku na provoz sociálních služeb pro ORP 
Břeclav. Město navrhovalo navýšit příspěvek na 98,- Kč 
za 1 obyvatele. S tímto však obce nesouhlasí, příspěvek 
bude ponechán v původní výši 50,- Kč/1 obyvatel

• možnosti vytvoření pracovního místa v rámci nástroje 
veřejně prospěšných prací v roce 2018

• konání turnaje členských obcí Regionu Podluží v kužel-
kách v Lanžhotě, který se uskuteční dne 20. února od 
16.00 hod. v kuželně „U Bartošů“.

• vizualizaci chráněného bydlení pro seniory v Hruškách
• přípravu a termín oslav 650 let od první písemné zmín-

ky o Hruškách, kterou by provázelo představení připra-
vované knihy a také 20. výročí Štafetového běhu Boba 
Zháněla. 

• otázky družby a další spolupráce s Lucemburskem.  

Zasedání rady 6. 3. 2018
Rada obce schválila:

• záměr výstavby chráněného bydlení pro seniory dle 
předložené vizualizace, předložení cenových nabídek na 
vypracování projektové dokumentace

• poskytnutí fi nančního daru spolku Dočasky z. s. Lanžhot 
na rok 2018 

• smlouvu o zajištění náhradní péče o psy, kteří budou 
nalezeni jako věc ztracená či opuštěná v katastru obce 
Hrušky

• záměr bezúplatného převodu pozemku p. č. 621/9 o vý-
měře 21 m2, který je ve vlastnictví Jihomoravského kra-
je a je na něm vybudována část bezbariérového chodní-
ku II. etapy

• záměr bezúplatného převodu pozemků, na kterých jsou 
v rámci výstavby bezbariérových chodníků III. etapa na 
ulici Břeclavská vybudovány parkovací zálivy.

•  proplacení nákladů na zajištění akcí pro občany obce 
Hrušky pořádané ve spolupráci s Mysliveckým krouž-
kem. Jedná se o Ukázku řezu ovocných dřevin a péči o 
ovocné stromy v okolí obce Hrušky a Odpoledne s vče-
lařem

• příkazní smlouvu fi rmy Poradíme Vám s.r.o. Hodonín na 
výkon činnosti dle nařízení Evropského parlamentu a 
Rady (EU) 2016/679 ze dne 27. dubna 2016, o ochraně 
fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních 
údajů a o volném pohybu těchto údajů - GDPR

Zasedání zastupitelstva 1. 2. 2018
Zastupitelstvo obce schválilo:

• dohodu o zrušení předkupního práva na pozemku p. 
č. 1566/53 v lokalitě Zahajka

• dodatek č. 1 ke kupní smlouvě s posunutím termínu 
dokončení stavby rodinného domku na pozemku p. č. 
1566/65 do 30. 6. 2019 v lokalitě Zahajka

• prodej pozemku p. č. 166 o výměře 100 m2
• směrnici č. 1/2018 k cestovním náhradám při pracov-

ních cestách pracovníků zařazených do OÚ Hrušky a 
členů zastupitelstva obce Hrušky 

• dodatek č. 1 k Zakladatelské smlouvě Regionu Pod-
luží a úplné znění Stanov svazku Obcí Region Podluží

• fi rmu Stavba a údržba silnic s.r.o. Břeclav jako doda-
vatele rekonstrukce chodníku v ulici Za dvorem

• v souladu s Nařízením vlády č. 318/2017 Sb. a s účin-
ností od 1. 2. 2018 měsíční odměny neuvolněným čle-
nům zastupitelstva obce Hrušky

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
• rozpočtové opatření č. 6/2017, které bylo na základě 

pověření schváleno radou obce 
• podpisovou listinu a obdrženou žádost o projednání 

sporu proti Františku Tichému.
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Jak napovídá úvodní logo Evrop-
ské unie a časté informace ve sdě-
lovacích prostředcích, tak i naše 
Mateřská škola Hrušky se od 1. září 
2017 zapojila do „Operačního pro-
gramu výzkum, vývoj a vzdělávání“.

Z tohoto programu využívá ško-
la fi nanční prostředky na podporu 

vzdělávání pedagogických pracovní-
ků – a to účastí na seminářích za-
měřených na matematickou pregra-
motnost, vzdělávání dětí méně než 
tříletých, inkluze (vzdělávání dětí 
se speciálními vzdělávacími potře-
bami a jejich zařazení do mateřské 
školy) a osobnostně sociální rozvoj 

pedagogických pracovníků. Program 
potrvá 2 roky a jeho součástí je i 
fi nancování chůvy – personální pra-
covnice, která pracuje v mateřské 
škole s dětmi 2-3letými. Informace 
o její práci s dětmi mladšími 3 let 
naleznete v jiném článku MŠ.

Věříme, že účast na seminářích 
obohatí a rozšíří poznatky pedago-
gických pracovnic, které určitě vyu-
žijí při práci s dětmi.

Jana Poláchová, 
MŠ Hrušky

Mateřská škola Hrušky podporovaná z OPVVV

í á ú í dělá á í d ký h í

Naše mateřská škola i v letošním roce pracuje jak s dět-
mi, tak i pro děti. Nejenže jsme úspěšně absolvovali veselý 
karneval s ještě veselejším kouzelníkem, ale proběhla i 
„depistáž školní zralosti“, kde děti 5-6-7leté zjistily svou 
připravenost k nástupu do základní školy. V březnu nás 
čeká maňáskové divadlo, které přijede za námi do školky, 
ale také se budeme těšit na „Babičko, dědečku, přečti mi 
pohádku“.

Bude nám ctí pozvat prarodiče i rodiče našich dětí od 
12. Do 16. března k nám do mateřské školy, kde poznají 
v jakém prostředí se jejich vnuci a děti učí. My si zase díky 
nim zpestříme četbu pohádek před spaním. Děkujeme.

Už se těšíme, že končí zima a k oteplení zbývá jenom 
krůček. To se totiž budeme radovat ze svátků jara – Veli-
konoc. Maminky nám totiž zapůjčí své velikonoční výrob-
ky, které si vystavíme ve školce. Výstavka těchto dekorací 

Co bylo – co bude
bude jistě obrovskou inspirací jak pro ostatní rodiče, tak 
možná i motivací na jejich výrobu. 

Za zapůjčení tímto všem děkujeme.
Lenka Předinská, učitelka MŠ Hrušky

Od září navštěvuje naši školku 
několik dětí, které teprve v průbě-
hu školního roku dosáhnou věku tří 
let. Tyto děti jsou velmi malé, citli-
vé a potřebují větší pozornost jak po 
stránce citové tak i co se týče sebeob-
sluhy. Jedná se dopomoc při oblékání, 
obouvání, zajištění hygieny a pomoc 
při stolování. Z tohoto důvodu od září 
v MŠ pomáhá paní učitelkám s adapta-
cí těchto dětí chůva. Na tuto pracovní 
pozici získala Mateřská škola Hrušky 
fi nanční prostředky z fondů EU. Vě-
řím, že ve školce se všechny děti bu-
dou po celý školní rok cítit spokojeně.

Martina Nešporová, 
chůva MŠ Hrušky

Chůva v MŠ
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do Mateřské školy Hrušky se koná ve čtvrtek 10. 5. 2018 od 10:00 do 16:00 hod. v ředitelně MŠ 

S sebou si vezměte:
• rodný list dítěte

• průkaz pojišťovny 
• vyplněnou přihlášku do MŠ

• evidenční list potvrzený od lékaře 
• přezůvky

Všechny informace k zápisu naleznete na webových stránkách mateřské školy (www.mshrusky.cz). 
Přihlášku a evidenční list k zápisu obdržíte v MŠ od 23. 4. 2018. 

Spolu se zápisem proběhne „DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ“

Zápis dětí

Strach z neznámé chuti můžeme oslabit jedině opa-
kovaným a nenuceným nabízením. Chce to tedy sil-
nou dávkou trpělivosti. V příjmu potravy hraje chuť 
významnou roli. Ta není po celý život stálá, v průbě-
hu života se vyvíjí, mění se. Nejcitlivějším obdobím 
pro utváření chuťových preferencí a postojů k výživě 
je dětství. Nejen rodina a vrstevníci, ale také školní 
jídelny jsou v tomto procesu klíčoví hráči. Neznámé 
či neoblíbené potraviny by měly být nabízeny nejprve 
v menším množství, např. jako součást pokrmu nebo 

Nové a méně známé potraviny v jídelníčku

Nadbytek soli je jedním ze zá-
sadních faktorů pro vznik a rozvoj 
vysokého krevního tlaku a souvisejí-
cích zdravotních komplikací, jakými 
jsou náhlé mozkové příhody, srdeč-
ní infarkty či osteoporóza. Konkrét-
ní příklady z ostatních zemí EU uka-
zují, že při spolupráci napříč celou 

Výzva Hlavního hygienika ČR „Solme s rozumem“

doplněk do salátu. Velmi vhodná je kombinace tradič-
ních potravin s těmi méně tradičními nebo neoblíbený-
mi, např. pohanka v polévce, ovesné vločky v karbanát-
ku, houskové knedlíky s celozrnnou moukou. Zásadní 
je, aby se dospělí před dětmi vyvarovali jakékoliv neo-
právněné kritiky potravin nebo pokrmů, protože hlavně 
pro menší děti jsou velkými vzory ve výživovém cho-
vání. Před dětmi tedy nezapomínejme na to, jak se 
chováme a co vypustíme z úst.

Školní jídelna MŠ Hrušky

společností je možné příjem soli v 
populaci postupně snižovat.

Vzhledem k tomu, že současný 
příjem soli v České republice troj-
násobně převyšuje doporučený opti-
mální denní příjem a sůl nadměrně 
konzumují také děti, obracíme se s 
výzvou k nastartování a následnému 

rozvoji soustavných aktivit na pod-
poru zdraví a prevenci nemocí v ob-
lasti snížení konzumace soli.

„Naše školní kuchyně nahrazu-
je sůl česnekem a přírodními pří-
sadami jako jsou bylinky.“

Školní jídelna
 MŠ Hrušky

Upozorňujeme rodiče, že od 15. 3. 2018 si musí sami odhlašovat den dopředu do 14:30 hod. celodenní 
stravu i odpolední svačinky, jinak bude započteno celodenní stravné.

Internetové přihlašování a odhlašování
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Školní mozaika

I v letošním roce se naši prvňáčci zúčastnili preven-
tivního programu „Veselé zoubky“, který připravila spo-
lečnost dm drogerie. Děti se seznámily s tím, jak zoubky 
fungují, k čemu je máme, jak rostou a mění se, co je zubní 
kaz. Výuku oživila známá postava Hurvínka v krátkém fi l-
mu Jak se dostat Hurvínkovi na zoubek a výukovém pro-
gramu na interaktivní tabuli. Také jsme probrali zásady 
správné péče o zuby, jak si je čistit, aby byly bez kazu, a 

Zdravé zoubky
proč navštěvovat zubního lékaře. V závěrečné části jsme 
si prostřednictvím křížovky, popisu obrázků a kontrolních 
otázek vše shrnuli. Prvňáčci si domů odnesli společně s pra-
covním listem také malý dárek, preventivní taštičku, která 
obsahovala zubní kartáček, pastu na zuby, žvýkačky bez 
cukru a přesýpací hodiny pro čištění zubů. Tento program 
má za cíl přispět k tomu, aby si děti zoubky poctivě čistily 
a měly úsměv plný zdravých a silných zoubků. 

V úterý 2. 5. 2018 od 14:30 do 17:30 hod. proběhne na sběrném dvoře v Hruškách sběr papíru. 

Sbíráme: 
Noviny + časopisy + kancelářský papír

Staré knihy bez pevných obalů
Lepenka - vše svázané

Akce proběhne pouze za příznivého počasí
       Jana Zugarová

Sběr papíru
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Začátkem března proběhla na naší škole tradiční soutěž ve zpěvu a recitaci. Z třídních kol byli vybráni tři nejlepší 
účastníci do školního kola. Soutěžilo se ve třech kategoriích. První kategorii tvořili naši nejmladší – prvňáčci, druhou pak 
žáci druhé a třetí třídy, třetí kategorii uzavírali žáci čtvrté a páté třídy. Výkony všech soutěžících byly velmi vyrovnané, 
dětská i odborná porota neměla lehké rozhodování. Nakonec vše dopadlo takto:

VÝSLEDKY ŠKOLNÍHO KOLA RECITAČNÍ A PĚVECKÉ SOUTĚŽE

ZPĚV 1. MÍSTO 2. MÍSTO 3. MÍSTO

1. kategorie Dominik Zoder Martin Novák David Nešpor

2. kategorie Nikol Ondrisková Mariana Antoschová Nikola Smetanová

3. kategorie Karolína Smetanová Ema Dreslerová Natálie Šimáčková

RECITACE 1. MÍSTO 2. MÍSTO 3. MÍSTO

1. kategorie Vanesa Darmovzalová Tereza Žáková Kateřina Vališová

2. kategorie Laura Tkadlecová Monika Pyskatá Tomáš Vyrubalík

3. kategorie Barbora Navrátilová Markéta Tichá Karolína Smetanová

Mgr. et Mgr. Jana Mikolášová

Soutěž v recitaci a zpěvu

Soutěž ve šplhu
V úterý 20. 2. 2018 se v Moravské Nové Vsi konala již tradiční soutěž ve šplhu, které se účastní žáci 4. a 5. tříd 

z Moravské Nové Vsi, Hrušek a Týnce.
ZŠ Hrušky reprezentovali: Lukáš Beneš, Břetislav Vališ, Kristýna Faková (1. místo), Ema Dreslerová,  Ondřej 

Žák (1. místo), Radek Nešpor (2. místo), Radka Tichá (2. místo), Lucie Valentová (3. místo). 
 Mgr. Marcela Vrzalová
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Díky krásnému zimnímu počasí jsme měli začátkem 
března možnost uskutečnit školní akci bruslení na Zahaj-
ce. Rybník dostatečně promrzl, aby unesl všechny děti 
z naší školy. K tématu bruslení vám sdělí zážitky žáci 5. 
třídy.

„Bylo to super. Někdo má na bruslení veliký talent, 
někdo se jen klouzal, snad každý si to ale užil.“ Ema

„Naučil jsem se trošku bruslit a byla to velká zábava. 
Je škoda, že příští rok už se školou bruslit nepůjdu.“

 Patrik

„Každý rok je to super pocit, když jezdíme na ryb-
níku, který je z naší obce. Je to pěkný zážitek a moc 
bych chtěla bruslit i příští rok. Je to jedna z nejlepších 
školních akcí.“ 

Karolína

Bruslení na Zahajce
„Jelikož jsme s kamarádkami měly nové krasobruslařské 

brusle, rozhodly jsme se naučit nějaké otočky. Dělaly jsme 
sestavy ve dvojicích, vymýšlely jsme různé tance. Bylo to 
krásné.“ 

Denisa   

 „Na rybníku se bruslilo dobře, takže si to s kamarády 
všichni užili.“ 

Ondřej

„Bruslení na rybníku bylo fajn, dělaly jsme různé choreo-
grafi e. Naučila jsem se holubičku a otočky. Bylo to strašně 
super, pořád jsme se smály při bruslení. Vůbec se nám ne-
chtělo zpátky do školy, protože to bylo naše poslední brusle-
ní se školou. Moc jsem si to užila.“ 

Barbora

Družinový ples
V úterý 30. ledna jsme pro děti ze školní družiny 

připravily netradiční odpoledne. V rámci společenské 
výchovy jsme pro holky a kluky uspořádaly Družino-
vý ples. Děti se na očekávanou akci řádně přichystaly. 
Z děvčátek se staly slečny v plesových šatech s jemným 
líčením a z kluků se stali šarmantní mladíci v košilích 
s kravatami či motýlky. Ke každému plesu patří tanec 
a tombola a o nic z toho jsme děti nechtěly ošidit. A 
tak se malí tanečníci naučili základní kroky valčíku, 
skvěle zvládli i mazurku. Tance nebylo málo, a proto se 

všichni nedlouho před závěrem rádi usadili ke stolům a 
s velkým napětím očekávali výhry v tombole. Štěstěna 
byla v dobrém rozmaru, a tak vyhrál každý. Dětem se 
odpoledne moc líbilo.

Na závěr bychom chtěly poděkovat všem rodičům, 
kteří nám velmi ochotně darovali ceny do tomboly. 
Jako projev díků jsme i my – paní vychovatelky – věno-
valy těmto rodičům malý dáreček.

Vychovatelky Jana Zugarová 
a Jana Koníčková
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Zápis do 1. ročníku proběhne dle § 36 odst. 4 školského zákona nově od 1. dubna do 30. dubna 2018.

Na ZŠ Hrušky se zápis uskuteční dne 10. dubna 2018 od 15:00 do 16:30 hodin.

Zápis se týká dětí narozených v období od 1. 9. 2011 do 31. 8. 2012 a dětí s odkladem povinné docházky z loňské-
ho roku. Zákonný zástupce se u zápisu prokáže platným občanským průkazem a předloží rodný list dítěte.

Rodiče, kteří budou pro dítě žádat odklad povinné školní docházky, vyplní žádost o odklad a doloží vyjádření 
školského poradenského zařízení (pedagogicko-psychologické poradny nebo speciálního pedagogického centra) a 

dětského lékaře.

Zápis do 1. ročníku základního vzdělávání
 pro školní rok 2018/2019

Dotace pro zemědělce, podnikatele, obce a spolky!
Místní akční skupina Dolní Morava, z.s. v současné 

době vyhlašuje výzvy k předkládání žádostí o podporu 
ve třech operačních programech (Integrovaný regionál-
ní operační program IROP, Operační program Zaměst-
nanost OPZ, Program rozvoje venkov PRV). V rámci 
ukončené výzvy PRV pro zemědělce a podnikatele MAS 
Dolní Morava doporučila k podpoře projekty týkající se 
nákupu techniky a technologií do vinařství, vinohrad-
nictví, pivovarnictví, kavárenství či pohostinství. 

V nejbližším období bude otevřena další výzva pro 

zemědělce a podnikatele v rámci PRV. Z programu IROP 
budou vyhlášeny výzvy na podporu infrastruktury zá-
kladních škol, techniky pro hasiče nebo na komunitní 
centra. Pro organizace pracující s mládeží bude vypsá-
na výzva OPZ na podporu příměstských táborů. Pro více 
informací kontaktujte kancelář MAS Dolní Morava v Ho-
doníně, sledujte naše webové stránky www.mas-dolni-
morava.cz či facebookový profi l Místní akční skupina 
Dolní Morava.

Ing. Blanka Přidalová, MAS Dolní Morava

Turistické Slovácko na jednom místě. 
Vzniká databáze cestovního ruchu

Jedinečnou šanci stát se součás-
tí jednotné databáze cestovního 
ruchu na Slovácku mají nyní pod-
nikatelé v cestovním ruchu okresu 
Hodonín a podlužácké části Břec-
lavska. Shromažďování dat začalo 

už na konci minulého roku a pokra-
čuje i v roce 2018. 

Podnikatelé k pasportizaci mo-
hou využít velmi jednoduchý for-
mulář, který je navede a na vše 
potřebné se zeptá. Odkaz na něj je 

možné si najít na webu MAS Dolní 
Morava. 

Data shromažďuje na Hodonín-
sku, Kyjovsku, Veselsku a Podluží pů-
sobící Turistická asociace Slovácko. 
Informace se stanou součástí popu-
lárního webu Slovácko.cz, který le-
tos čeká velká rekonstrukce. 

Turistická asociace Slovácko, z.s. 
vznikla v loňském roce, aby vytvoři-
la destinační management pro okres 
Hodonín s cílem jednotné propagace 
cestovního ruchu. Založili ji místní 
akční skupiny, mikroregiony a také 
podnikatelé. Hlavním posláním aso-
ciace je podílet se na společné orga-
nizaci cestovního ruchu vycházející z 
historického, kulturního a přírodního 
dědictví kraje, a tak přispět k eko-
nomickému rozvoji místních komunit 
a kvality života místních obyvatel.

Zdeněk Šmýd, 
Koordinátor cestovního ruchu 

Turistické asociace Slovácko, z.s.
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Pozvání na akce Regionu Podluží
Dovolujeme si vás pozvat také na akce a aktivity 

dobrovolného svazku obcí Region Podluží, pořádaných 
v druhém čvtrtletí roku 2018, zaměřených na kulturní 
a sportovní činnost.

Aktivity a akce regionu: 
• VII. Ročník přehlídky Zpěváčci Regionu Podluží – 

(25. 3. 2018 – Starý Poddvorov)
• XIV. Přehlídka dětských folklorních souborů – (14. 4. 

2018 – Mikulčice)
• XV. ročník cyklovýletu – „Otevírání jara na Podluží a 

Hodonínsku“ (27. 4. 2018)
• XII. Ročník soutěžní přehlídky dětských verbířů z Pod-

luží – (20. 5. 2018 – Lužice)

Akce pod záštitou regionu:
• Štafetový závod na kolečkových bruslích – (květen 

2018 – Lužice)
• Setkání mužských sborů na Podluží – (19. 5. 2018 – Jo-

sefov)
• Podluží v písni a tanci Tvrdonice – 65. ročník (1. – 3. 

6. 2018)

Vážení spoluobčané, 
poprvé v životě poruším svůj 

slib, že nebudu odpovídat na lživé 
články pana TICHÉHO, ale musím 
reagovat na článek v Okénku na 
konci minulého roku (toto je shr-
nutí všech mých článků z minulého 
období). 

Nejprve něco o činnosti součas-
ného Sokola HRUŠKY. V této právě 
probíhající sezóně máme v řád-
né soutěži dvě mužstva základny: 
U7 a U9 + fotbalová školička těch 
úplně nejmladších. Dále mužstvo 
dorostu. Nad tím bych se rád poza-
stavil. Na okrese je jen 6 mužstev 
hrajících okresní přebor, z toho 3 
mužstva vznikla spojením dvou a 
více obcí. Náš dorost reprezentuje 
pouze HRUŠKY. Naším cílem je vy-
chovat v Hruškách hráče pro budou-
cí muže. Těm se v současné době 
nedaří, ale snad se jejich výkon po 
zimní přípravě zlepší.

A NYNÍ K ČLÁNKU OKÉNKA
V minulém období se nám po-

malu začal rozpadat výbor Sokola 
(vždyť pracovat zdarma je tak těž-
ké). Odešli tři členové (Mráz, Hu-
sovský, Mrákava) ať z pracovních 
nebo osobních důvodů. Po onemoc-
nění předsedy a žádosti o uvolnění 
z funkce jsme se začali zabývat tím, 
jak výbor vhodně doplnit. Navštívil 
jsem pana MRÁZE, ale byl jsem od-
mítnut s pořekadlem „Dvakrát do 
stejné řeky nevstoupíš“. Vzpomněl 
jsem si – vždyť máme v obci jedno-
ho z největších odborníků na sport 
pana TICHÉHO. 

I když od zavedení názvu Sokol 
PODLUŽÍ bez názvu HRUŠKY, s čímž 

jsem nesouhlasil, jsem svoji činnost 
ve výboru po 40 letech ukončil, řekl 
jsem si, že pan TICHÝ snad pomůže 
a splní své pořekadlo, které často 
používal – PŘECA NENECHÁME NAŠE 
DĚCKA KŮŘIT ZA HLINÍKAMA. Řekl 
jsem si, že 6 let je dlouhá doba a 
člověk by se měl naučit nedorozu-
mění odpouštět. Hrany sporu se 
obrousí a snad k sobě jako nejlep-
ší kamarádi (z mé strany) najdeme 
cestu. Jak hluboce jsem se já hlu-
pák mýlil.

Náš předseda jenom napsal do 
Okénka článek o činnosti Sokola 
HRUŠKY, okamžitě vyskočil jako čert 
z papírové krabičky AROGANTNÍ a 
SEBESTŘEDNÝ pan TICHÝ a pošlapal 
a zkritizoval vše, na co si v dané 
chvíli vzpomněl.

Začal obecním úřadem, že údaj-
ně zatajuje jakési skutečnosti. Po-
kud má POTVRZENÉ informace o 
nějaké nekalé činnosti na obecním 
úřadě, je jeho POVINNOSTÍ věc 
nahlásit na patřičná místa. Pokud 
ne, tak ať raději mlčí. Já osobně 
si myslím, že zastupitelstvo a rada 
pracuje tak, jak slíbila po zvolení 
v demokratických volbách. Ostatně 
volební období pomalu končí a pak 
snad úřad zhodnotí svoje čtyřleté 
období a občané rozhodnou, zda 
kladně nebo záporně.

POŘEKADLO ZNÍ: VŠEM SE NE-
LZE ZAVDĚČIT A NYNÍ K TOMU FOT-
BALU

V článku je rozebíráno slovo dar. 
Tento pán si spletl slovo „dar“ se 
slovem „převedení“. Každá nezis-
ková organizace má na Ministerstvu 

vnitra schválené stanovy. Snad je 
měl i Sokol PODLUŽÍ. Poslední věta 
těchto stanov zní: „Při zániku orga-
nizace převede zbylý majetek osobě 
nebo organizaci s podobným nebo 
stejným zaměřením.“ Chápu, Sokol 
Podluží se dostal do insolvence a 
později do likvidace, takže vlastně 
nic nezbylo. Vybavení kabin a muž-
stev přešlo do dražby v Moravské 
Nové Vsi, ale alespoň poháry a tro-
feje nemusel do dražby dát, vždyť 
to byla historie, kterou se tak rád 
chlubí. Jakési podnikání s mobilní-
mi operátory nebyl dobrý nápad. 
Tento problém nebudu hodnotit, 
protože nemám dostatek podlože-
ných informací.

A nyní jak se dá majetek klubu 
„převést“ do osobního vlastnictví. 
Nápad roku 1990 – uděláme z klubu 
Sokol HRUŠKY společnost s ručením 
omezeným a všechno je naše. V té 
době byl výbor pětičlenný, každý by 
vložil 20 tisíc Kč, protože je potře-
ba 100 tisíc Kč. Výbor tuto myšlenku 
smetl ze stolu – přeci – slušně řeče-
no – neošidíme stovky, snad i tisíce 
lidí, kteří sportovní areál tolik let 
budovali a udržovali.

Po zániku (likvidaci) Sokola POD-
LUŽÍ byla svolána valná hromada 
klubu. První byla neplatná, poně-
vadž je nutná nadpoloviční účast 
členů. Druhá valná hromada (účast 
jakákoliv) a majetek (ale který) 
přejde na tyto členy. Kdyby i dluhy, 
ti členové by se divili.

Píše (zopakuji pan TICHÝ), že 
předal Sokolu HRUŠKY 30 hráčů (po-
kud vím, tolik hráčů krajského pře-
boru nikdy nebylo), každého v hod-
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notě 50 tisíc Kč, tedy dohromady 
1,5 milionu Kč; ve svém jiném člán-
ku píše, že vše včetně hráčů přešlo 
do Sokola LANŽHOT. Pokud mám 
správné informace, přešli tam čty-
ři hráči (Zugar, Koníček, Vyrubalík 
a Fukal). Poněvadž v klubu Lanžhot 
nebyli příliš vítáni, Zugar odešel do 
Moravské Nové Vsi a ostatní zane-
chali aktivní činnosti.

V tomto období jsem se osob-
ně zúčastnil jednání u advokátky 
v Brně. Účast byla: advokátka, Tre-
cha, Beneš a likvidátor pan Pindeš. 
Schůzka trvala méně času než ces-
ta do Brna autem. Pan Pindeš (lik-
vidátor) promluvil – Sokol PODLUŽÍ 
obecnímu úřadu nebo jiné osobě 
nebo organizaci odprodá – včetně 
dluhů:
1. Kabiny (jako klub v likvidaci zís-

kal Sokol PODLUŽÍ pozemky pod 
nimi … jak podivné)

2. Závlahy
3. Nádrž na vodu   
4. Zábradlí
5. Tribunu
6. Chodník kolem hřiště
7. Plechový sklad (i když byl v ná-

jmu)    
Prodáme závlahy vybudované 

na obecním pozemku (snad byla 
podána žádost a projekt na obecní 

úřad) za 500 tisíc Kč. Na oponová-
ní, že závlahy stály do 200 tisíc Kč, 
prohlásil likvidátor: „My je může-
me prodat za jakoukoli cenu.“ Tím 
schůze skončila. Rozhodnutí obecní-
ho úřadu znělo: Sokol PODLUŽÍ, od-
straňte závlahy z obecního pozemku 
(ten datum si nepamatuji) a uveďte 
plochu do původního stavu. Toto se 
nestalo, závlahy v létě používáme – 
DÍKY.

V další části nezapomněl pochvá-
lit pan TICHÝ svou rodinu. Dědu 
jeho manželky za vybudování hřiš-
tě a také správně pochválil všech-
ny, kteří se jakýmkoli způsobem 
podíleli na vybudování sportovního 
areálu. V této části mohl pochvá-
lit i sebe (TO NEMYSLÍM IRONICKY), 
protože není v obci člověk, který by 
pro sport (fotbal) udělal víc než pan 
TICHÝ. Až na ten závěr a neuznání 
vlastní chyby. Otázka – Kam se po-
děly jí uváděné miliony?

Pan TICHÝ píše, že klub byl sys-
tematicky likvidován, což není 
pravda. Pravidelně po podání žádos-
ti dostával klub na činnost bezmála 
500 tisíc Kč. Vím, že to na krajský 
přebor není mnoho, ale spolu se 
sponzorskými dary, které jistě měl, 
se s fi nancemi při řádném hospo-
daření dalo vyžít. Pokud ne, tak si 

myslím (já osobně), že při ŘÁDNÉM 
vyúčtování nákladů by obecní úřad 
jistě pomohl.

Závěrem píše, že by mohl na-
psat knihu o činnosti fotbalu za 40 
let. Mohu potvrdit, že pokud ji na-
píše, tak já napíšu dvě. Asi budou 
mít méně listů, protože já si nemo-
hu ani nechci vymýšlet tolik lží, co 
František Tichý. Mým heslem je a 
bude: Mluvte lidem PRAVDU, toho 
se držím a do konce života se držet 
budu.

A nyní jedna věta k článku pana 
TICHÉHO na internetu s názvem „O 
hrušecké obci“. Změny územního 
plánu probíhaly i za tvého staros-
tování – viz ulice Polní. Byl souhlas 
všech členů zastupitelstva a rady? 
Snad ANO (jak milé a duchaplné). 
Tento článek mně připadá jako agi-
tace před volbami do zastupitelstva 
obce. Pro kterou stranu nebo hnutí, 
to se ukáže v podzimních volbách.

Toto je opravdu POSLEDNÍ ČLÁ-
NEK, kdy reaguji na něčí názo-
ry ohledně fotbalu, ať lživé nebo 
pravdivé. Jsem si vědom, že si tím-
to udělám z části občanů nepřátele, 
ale co se dá dělat, já už jiný nebudu 
– TAK MĚ RODIČE VYCHOVALI.

MIROSLAV BENEŠ,
POLNÍ 450, HRUŠKY

Kříž Čapkových za vesnicí, směr Břeclav
V publikaci Hrušky, občané své obci, vydané vyda-

vatelstvím Galerie v roce 1998, je na straně 128 uve-
deno:

Vypráví se, že pan František Čapka, č. 41, měl ne-
manželské dítě, dcerušku, která v mladém věku ze-
mřela. Jmenovanému po čase svědomí připomínalo, že 
nejednal dobře, když se k dítěti nepřihlásil. Tak nechal 
na svém poli postavit pomník, aby se ospravedlnil sám 
před sebou i před Bohem.

Na kříži nechal napsat tento nápis:
„Co jest, ješto jsem více učiniti měl vinici své a 

neučinil jsem jí.“
Potom co vyšla tato kniha, jsem si dovolil upozor-

nit, že kříž nechali postavit Jan a Terezie Čapkových v 
roce 1903, což je uvedeno na zadní straně kříže. Před-
pokládal jsem, že „povídání“, které jsem mimocho-
dem nikdy neslyšel a které někteří lidé váží k tomuto 
kříži, bude ukončeno. Vzhledem k tomu, že je toto po-
vídání v písemné formě nadále publikováno, dovoluji si 
upozornit na několik skutečností.

Na čísle popisném 41 v inkriminovanou dobu nebyd-
lel žádný František Čapka, ale Čapka Václav a jeho syn 
Václav. Pan František Čapka, o kterém je řeč, bydlel 
na čp. 42 a žil v letech 1894 – 1976.
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Drtichy pro Vlaštovku – DĚKUJEME
Jsem moc ráda, 

že můžu poděkovat 
všem, kteří si při 

adventním jarmarku ve vaší obci za-
koupili hrneček a tím přispěli celkovou 
částkou 4000 Kč Vlaštovce – dětskému 
rehabilitačnímu stacionáři v Hodoníně. 
Velké díky patří spolku Drtichy, který 
tuto akci zorganizoval, a to bez naší 
žádosti o pomoc. O to víc si této snahy 
ceníme, když jsou lidé, kteří sami na-
jdou nějaký svůj originální způsob jak 
pomoci. 

Stacionář Vlaštovka je sociální služ-
ba pro děti od 1 roku do 26 let s han-

dicapem. Děti, které službu využívají, 
mají zajištěnu komplexní péči v oblasti 
vzdělávaní, fyzioterapie i péče, dále 
různé alternativní terapie – canistera-
pie, bazální stimulace, muzikoterapie, 
hippoterapie, magnetoterapie aj. Při-
pravujeme pro ně také výlety – jak jed-
nodenní tak i vícedenní. 

Jedním z cílů existence stacioná-
ře je ulehčit rodinám, které se o děti 
starají, aby je nemusely odkládat do 
zařízení, kde dítě nebude moci žít ve 
svém přirozeném rodinném prostředí, 
tedy bez lásky a pohlazení svých rodičů 
a sourozenců. 

Vlaštovka je služba, kterou po-
skytuje organizace Centrum pro 
rodinu a sociální péči v Hodoníně. 
Jsme zapsaným spolkem a fi nanco-
vání služby je zajišťováno z dotací 
Ministerstva práce a sociálních věcí, 
Jihomoravského kraje, měst a obcí. 
Financování z dotací však nepokry-
je veškeré náklady, které jsou po-
třebné, proto jsou pro nás velkým 
a důležitým přínosem dary sponzorů 
a všech, kteří chtějí pomoci stejně 
jako vy. DĚKUJEME 

Děti a zaměstnanci
 stacionáře Vlaštovka

Hrušečtí občané 
v první světové 

válce
Augustin Košutek se narodil 

02.02.1886 v Mikulčicích. Slou-
žil jako vojín býv. domobrany, 
okresní velitelství č. 25, těžký 
dělostřelecký pluk č. 1. Padl 
13.12.1916 na sedle Rudnik okres 
Hermagor v Korutanech, pohřben 
byl 23.12.1916 na vojenském 
hřbitově tamtéž. S manželkou 
Žofií měli dva syny - Františka 
a Rudolfa. Žofie se v roce 1920 
znovu provdala za Martina Bra-
dávku, vdovce se dvěma dětmi a 
spolu měli tři syny - Ladislava, 
Josefa a Pavla. Syn Josef žije 
v Hruškách.

Pár slov k letošní výstavě
Témat letošní hodovní výstavy 

vlastivědného kroužku bude hned 
několik: 650 let od první zmínky o 
obci (1368), 100 let od vyhlášení sa-
mostatného československého státu 
(28. 10. 1918) a konce 1. světové vál-
ky (11. 11. 1918). Kdy vznikla naše 
obec není písemně doloženo, tady 
se pohybujeme jen na základě něja-
ké pověsti, ale roku 1368 je zmiňo-
ván prodej týneckého panství spolu 
s okolními obcemi, mj. i obcí Hrušky. 

K výročí státu a konce války hle-
dáme fotografi e, ale i drobné před-

měty denní potřeby. Fotky by se měly 
týkat života obyvatel obce: děti, ko-
čárky, hračky, škola, svatby, zvířata, 
lidé při práci, zábavě a sportu, různé 
spolky. Nejcennější jsou pro nás fot-
ky z období prvních dvaceti let, kdy 
měl fotoaparát málokdo. Také mate-
riály k 1. světové válce, pokud někdo 
ještě něco najde. Ve spolupráci a 
za fi nanční podpory obecního úřadu 
chceme letos vydat brožurku ,,Padlí 
z pomníku“ a každá nová informace 
bude vítána. Děkuji         

Jana Šumberová

Poznáváme své okolí
Také letos uspořádá obecní úřad a vlastivědný kroužek jednodenní zájezd. 

Navštívíme zámky Bučovice a Slavkov u Brna. Výlet je naplánován na měsíc 
květen, přesný termín a další informace včas zveřejníme.

Jan a Terezie Čapkovi byli vlastníci půllánu země-
dělské půdy a měli 12 dětí. Měli i syna Františka, který 
se narodil v roce 1892, v roce 1920 se oženil, byl bez-
dětný a bydlel v Hruškách na čp. 53.

Podle mne byl nápis na kříži zvolen jako zamyšlení  
-  co jsme měli udělat ve svém životě víc a neudělali 
jsme? Pokud by nechal postavit kříž pan Čapka Franti-
šek, jehož svědomí mu říkalo, že nejednal správně, byl 
by asi odpovídající nápis Pane smiluj se, nebo zhřešil 
jsem, odpusť a podobně. Zásadní skutečností ovšem 
je, že pan Čapka František měl v době postavení kříže, 
tj. v roce 1903 pouhých 9 let! 

Bohuslav Čapka, 
vnuk Jana a Terezie Čapkových
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Tříkrálová sbírka Hrušky 2018

Pokladnička č. 1 vedoucí: Jaroslav Helešic vykoledovali 7 416,-- Kč

Martin Tichý

Filip Tichý

Mario Kalužík

Petr Štach

Pokladnička č. 2 vedoucí: Jana Zugárková vykoledovali 8 639,-- Kč

Kristýna Konečná

Rozárie Novotná

Kristýna Faková

Jakub Nešpor

Pavel Filipovič

Pokladnička č. 3 vedoucí: Karel Mrlák vykoledovali 5 515,-- Kč

Lucie Tichá

Kristýna Benešová

Karolína Smetanová

Nikola Smetanová

Pokladnička č. 4 vedoucí: Barbora Helešicová vykoledovali 9 340,-- Kč

Adriana Antoschová

Mariana Antoschová

Terezie Smolárová

Hana Smolárová

Pokladnička č. 5 vedoucí: Anežka Mrláková vykoledovali 6 955,-- Kč

Pavel Filipovič

Petr Filipovič

Tomáš Filipovič

David Nešpor

Pokladnička č. 6 vedoucí: Martina Nešporová vykoledovali 10 612,-- Kč

Denisa Nešporová

Barbora Michalíková

Ema Dreslerová

Adina Dreslerová

Celkem koledníci vykoledovali 42 138,-- Kč
Diecézní charita Brno, oblastní charita Břeclav děkuje všem občanům, kteří přispěli na tuto sbírku.
Poděkování patří i skupinkám koledníků a organizátorům sbírky.
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Povídání habrové
Dobrý den. Jaro se na nás usmívá ze všech stran, 

přijde léto, podzim a pak se zima opět zeptá ... A my 
v klidu otočíme kolečkem a zapne se plynový kotel ... 
nebo spokojeně přihodíme do krbu poleno, ideálně z 
habru. Proč právě z něj?

Habr je strom, který v lese rozhodně nepřehlédne-
me a ačkoli je vzrůstem menší, než například dub, ja-
san nebo buk, ve skutečnosti je to pořádný „tvrďák“. 
Ale o tom až za chvilku. Habr nás na první pohled 
upoutá nádherně hladkou, šedočernou kůrou, kterou si 
strom ponechává i do vysokého věku. Někdo si jej ob-
čas splete s bukem. Dorůstá do výšky kolem 25 metrů 
a nepatří mezi dlouhověké stromy, žije zhruba do 150 
let. Kmen má svalcovitý, když se jej dotknete, oprav-
du se vám může zdát, že hladíte zatnutý sval. Habr je 
vůbec zvláštní strom. Můžeme jej potkat jako normál-
ní, jednokmenný strom, ale protože velmi dobře snáší 
sestříhávání, vysazuje se také jako živý plot a zůstává 
tak v keřové podobě. Do třetice jej lze vidět růst i ve 
formě tzv. pařeziny. Habr se odpradáv-
na využíval jako palivové dřevo. Stro-
my se pokácely, z pařezů vyrazily nové 
výhony, ty se po několika letech opět 
vytěžily, a tak to šlo stále dokola. Dnes 
se už tento způsob pěstování lesa ne-
využívá, ale typickou, již „přerostlou“ 
pařezinu tvořenou především habrem a 
lípou, nalezneme třeba na Pálavě, na 
jejím severozápadním svahu. Z jed-
noho pařezu vyrůstají tři nebo i pět 
kmenů. Habr kvete před rašením listů, 
listy jsou střídavé, podlouhle oválné, 
zašpičatělé, dvakrát pilovité. Plodem 
je malý oříšek (k jídlu ale není), usa-
zený v trojlaločném křidélku, které mu 
umožňuje rozlétnout se do světa a najít 
vhodné místo k vyklíčení. Habr je v lese 
důležitá zápojná dřevina, opadem své-
ho listí se vydatně podílí na tvorbě hu-
musu a zkvalitňování půdy. Mimocho-
dem, kdybychom si chtěli představit, 
jaká vegetace by rostla v okolí, nebo 
přesněji na místě naší obce, pokud by 
zde nehospodařil člověk, pravděpodob-
ně by zde dominoval dubohabrový les.

Tak jako snad všechny stromy, keře 
a byliny, i habr se používal v lidovém 
lékařství. Trojlistý obal jeho plodu se 
využíval k tzv. vyčištění krve a proti 
ledvinovým kamenům. Jeho kůrou se 
barvila vlna. Dnes už se pro léčebné 
účely nesbírá, ale to neznamená, že 
to nemůžete zkusit, habr je strom na-
prosto netoxický a když už tak budete 
bloumat po lese, můžete se kochat ne-
jen jeho krásou. Jedny z nejkrásnějších 
starých habrů můžeme vidět nedaleko, 
v lužním lese poblíž Pohanska.

Habr je opravdu pořádný tvrďák, z našich stromů 
má nejtvrdší dřevo a zároveň dřevo nejvýhřevnější, 
proto to habrové poleno do krbu v úvodu. Jeho dřevo 
nás zahřeje dokonce dvakrát, dost těžce se štípe už za 
mokra a za sucha to vůbec „stojí za to“. Takže o pořád-
né zapocení rozhodně není nouze. Oproti jiným tvrdým 
dřevům habrové není trvanlivé, strom uschlý nastojato 
i ležící kmen rychle podléhají zkáze. Stačí jedna, dvě 
sezóny a je po něm. Barva dřeva je šedo až hnědobílá, 
bez lesku, dobře se lepí a moří, napodoboval se jím 
eben. Pro svou tvrdost a hustotu je dřevo předurčeno k 
výrobě různých čepů, klínů, rukojetí, částí i celých těl 
hoblíků, šroubů a palic, součástek hudebních nástro-
jů (kladívka klavírů) atd. Soustružník jej ocení, řezbář 
prokleje.

Krásný, elegantní a přitom tvrdý jako kámen, ta-
kový je habr. No a příště bychom se mohli (konečně) 
podívat na hrušky…

Přeji kvetoucí, voňavé, hřejivé a vůbec krásné jaro! 
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V loňském roce oslavili svá významná jubilea tito naši spoluobčané:

80 let Věra Holečková   U pálenice
  Josef Trecha   Úzká
  Milada Trechová   U zbrojnice
85 let Jan Snopek   Písečná
  Jaroslava Jančálková  Na rynku
  Marie Kalužíková   Sklepní
  Jenovéfa Doskočilová  Hlavní
90 let Anděla Jančálková  Na aleji
  Emilie Hegerová   Polní
  Anna Budínová   Břeclavská
  Josef Bača   Břeclavská
  Rut Ctiborová   Nádraží

V letošním roce se mezi jubilanty zařadily také:

80 let Marie Netopilíková  U svodnice
  Anna Kaňová    Na rynku
90 let  Květoslava Budínová  Hlavní

Jmenovaným přejeme do dalších let pevné zdraví, hodně štěstí, rodinné pohody a životního optimismu.

Hrušečtí jubilanti

šíc
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